

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, February 1, 1973.

• 1111

[Text]

The Chairman: Ladies and gentlemen, I see a quorum.

The purpose of this particular Committee meeting today is to give you a brief report on the results of the meeting of the steering committee and to seek some direction or possibly some authority from you as to the procedures suggested or recommended by your steering committee. If the steering committee finds some minor changes having crept into what was discussed yesterday, it is as a result of circumstances—about 50 telephone calls. Some minor changes have had to be made but, in any event, the whole business will come before the Committee.

Your steering committee met yesterday, and the steering committee, for the information of those who do not know, is composed of the Chairman; the Vice-Chairman, Mr. Roy; Mr. Lawrence, Mr. Danforth, Mrs. MacInnis and Mr. Gauthier (Roberval).

The Committee, appreciating the need for an interim report within two months, felt it would be necessary to lay down guide rules for meetings before the interim report and then the steering committee, in co-operation with the committee of the whole, will establish ground rules for the period after the interim report. Some suggestions of the steering committee yesterday will be applicable naturally enough for both phases; that is, both before and after the interim report.

The mechanics are this: we will have approximately 14 meetings between now and the end of March; that is, if we meet every Tuesday and Thursday. That, of course, will be subject to change. If we find that we are going to need more time, we may have to have two meetings a day on Tuesday and Thursdays.

The witnesses to be heard in this period, it is suggested, fall into two broad categories. First, there will be meetings with government ministers and their personnel, or personnel from particular departments. Originally the thought had been that they might take up about five of the fourteen meetings. We felt that that was too many and that we would cut that back or two or three. The other meetings will be with organizations, as opposed to individuals who might wish to come here and speak on their own behalf or on behalf of a group that, perhaps, would not be truly representative of a large enough segment of society.

The steering committee had recommended that we call our first meeting for Tuesday, February 8, but this is where the first change has come in. It has come about because, from practically all the calls I have had, it seems that appearing before this Committee is something like going to Heaven: everybody wants to go but not right now. So the first meeting, unhappily, cannot take place on Tuesday but will have to take place on Thursday.

To that first meeting, we propose to call Dr. Sylvia Ostry, Chief Statistician of Canada, of Statistics Canada. She will be asked to furnish data and charts from her

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 1^{er} février 1973

[Interpretation]

Le président: Mesdames et Messieurs, je vois que nous avons atteint le quorum.

L'objet de la réunion de notre comité aujourd'hui est de vous rendre compte brièvement des résultats de la séance du comité directeur et de vous demander une orientation, voire même des directives concernant les méthodes proposées ou recommandées par votre comité directeur. Si celui-ci constate que certaines modifications peu importantes ont été apportées au compte rendu de la séance d'hier, c'est simplement dû aux circonstances, c'est-à-dire à une cinquantaine d'appels téléphoniques. Quelques changements peu importants ont donc dû être apportés. Mais, dans tous les cas, le comité pourra étudier la question dans son ensemble.

Notre comité de direction s'est réuni hier et, pour ceux qui ne seraient pas au courant, en voici la composition: le président; le vice-président, M. Roy; MM. Lawrence et Danforth, M^{me} MacInnis et M. Gauthier (Roberval).

Le comité, se rendant compte de la nécessité de publier, d'ici deux mois, un rapport provisoire, a cru nécessaire de rédiger certaines règles directrices pour les séances qui auront lieu avant la publication du rapport provisoire; ensuite, le comité de direction, en collaboration avec l'ensemble du comité, établira un règlement fixe pour la période qui suivra. Certaines des suggestions faites hier par le comité directeur seront évidemment applicables aux deux phases: c'est-à-dire celle qui précédera et celle qui suivra le rapport provisoire.

Voici de quelle façon nous procéderons: nous tiendrons environ 14 séances d'ici la fin du mois de mars, c'est-à-dire que nous nous réunirons tous les mardis et jeudis. Ce programme est évidemment susceptible d'être modifié. Si nous nous rendons compte que nous avons besoin de plus de temps, il se peut que nous ayons deux séances par jour, le mardi et le jeudi.

Les témoins que nous entendrons au cours de cette période appartiennent à deux grandes catégories. En premier lieu, nous recevrons des ministres fédéraux accompagnés de leurs fonctionnaires ou des membres du personnel de certains ministères. A l'origine, on avait prévu qu'il faudrait pour cela environ 5 des 14 réunions. Nous nous sommes ensuite rendu compte que ce chiffre était trop élevé et que nous pourrions le ramener à 2 ou 3. Les autres séances auront lieu avec des organismes, plutôt qu'avec des particuliers qui pourraient vouloir venir défendre ici leurs propres intérêts ou ceux d'un groupe qui ne représenterait pas forcément un secteur suffisamment important de la société.

Le comité de direction avait recommandé que nous tenions notre première séance le mardi 8 février, mais c'est ici que le premier changement a eu lieu. Nous avons dû modifier la date parce que, d'après presque toutes les communications que j'ai reçues, comparaitre devant le comité, c'est presque aller au ciel: tout le monde veut y aller mais n'est pas pressé de s'y rendre! La première